
Pokud chcete něco navíc, klikněte sem a stáhněte si jako pdf.

25. týden 2023



třetími zeměmi. „Ve zprávě jsme varovali, že se 
elektromobily mohou stát pro evropské občany 
nedostupnými, protože nemáte ve svých rukou 
tvorbu cen,“ řekla Turtelboomová.

Auditoři kritizovali zejména to, že plány EU na 
postupné vyřazení spalovacích motorů nevyústily 
v cíle pro zvýšení výroby akumulátorů. Zpráva 
se ptá, proč strategie EU nevyčísluje kapacitu 
průmyslu akumulátorů, která by pokryla vyšší 
poptávku vyplývající z mandátu pro vozidla 
s nulovými emisemi. 

Aby EU částečně vyřešila nedostatek 
domácích kritických surovin, stanovila přísné 
recyklační cíle pro akumulátory. K  tomu 
Turtelboomová uvedla, že „recyklace se stane 
účinnou možná za 20 nebo 30 let. Než začnete 
s  recyklací, musíte mít dostatek materiálu 
k recyklaci. Když se podíváte na celkové množství 
elektromobilů v ulicích, tak recyklace zatím není 
řešením.“

„EU nesmí skončit v případě akumulátorů 
ve stejně závislé pozici jako v případě zemního 
plynu, protože je ohrožena její ekonomická 
suverenita,“ varovala Turtelboomová.

Varování pro EU ohledně akumulátorů

Nedostatek akumulátorů vyráběných v EU 
by mohl oddálit konec automobilů na fosilní 
paliva. Podle zprávy Evropského účetního dvora 
ECA hrozí, že EU bude v oblasti akumulátorů 
dlouhodobě závislá na jiných zemích, což 
zpomalí její přechod na vozidla s nulovými 
emisemi. 

Navzdory snaze o oživení rodícího se průmyslu 
akumulátorů zůstává EU daleko za světovými 
konkurenty, protože v závodě o akumulátory 
mají USA i Čína náskok. V současné době se 
Čína podílí na celosvětové kapacitě výroby 
akumulátorů 76 %. Zpráva ECA uvádí, že EU se 
potýká s řadou překážek, které jí brání v rozjezdu 
průmyslu akumulátorů, včetně nedostatečného 
přístupu k  důležitým surovinám, rostoucích 
nákladů na energii a tvrdé globální konkurence.

Nedostatek akumulátorů vyráběných v Evropě 
podle auditorů znamená, že automobilový 
průmysl na kontinentu může mít problém najít 
akumulátory vyráběné v tuzemsku pro uspokojení 
rostoucí poptávky po elektromobilech. 

„Pokud tolik sázíte na elektromobily a víte, 
že nemáte pod zemí dostatek surovin, tak to 
znamená, že buď nakonec nesplníte cíl pro rok 
2035, nebo budete závislí na třetích zemích,“ 
řekla novinářům Annemie Turtelboomová, členka 
ECA, která audit vedla. To by podle ní mohlo 
zdražit elektromobily vyráběné v Evropě, protože 
výrobci automobilů podléhají cenám účtovaným 

více na 
www.autoweek.cz



Bude mít elektrický Citroën ë-C3 indické kořeny?
Citroën oznámil, že příští rok uvede na trh 
malý elektromobil za méně než 25 000 eur 
(590 000 Kč). Představení je plánováno na 
říjen 2023, uvedení na trh na začátek roku 
2024. Mohl by vycházet z plně elektricky 
poháněného Citroënu ë-C3, který už 
je v  prodeji v  Indii a  byl již představen 

i v Jižní Americe. Vyrábět se má v Trnavě. 
Základem pro Citroën ë-C3 vyráběný 
v  Indii není platforma STLA společnosti 
Stellantis, ale nová varianta „platformy 
chytrých aut“, která byla vyvinuta pro 
rozvíjející se trhy. Tento základ by měl zajistit, 
že i  Citroën dokáže vydělávat peníze 
s  dostupnou prodejní cenou. Indická 
verze má trakční elektromotor s výkonem 
42 kW (57 k) a podle indického standardu 
ujede na jedno nabití až 320 km. V Indii je 
ë-C3 k dispozici v přepočtu za 303 000 Kč. 
Podle jiných zdrojů ale bude evropský 
ë-C3 kompletně nově vyvinut a přes stejný 
název půjde o zcela nový vůz s dojezdem 
přes 400 km. Společnost Stellantis se chce 
s  modelem ë-C3 postavit očekávaným 
levným modelům z Číny. 

více na 
www.autoweek.cz

Rafale – nový vrcholný reprezentant Renaultu
Renault pokračuje v  obnově své 

modelové řady. Po nové podobě 
Espace a Australu se vrací do segmentu 
exkluzivních aut s  kupé SUV Rafale. 
Představil jej na pařížském aerosalonu v Le 
Bourget, protože jméno vozu pochází od 
rekordního letounu společnosti Caudron-
Renault z 30. let. Rafale využívá platformu 
CMF-CD. Renault dal novému modelu 
silnou identitu s  propracovanou přídí 
a osobitou zádí. Rafale je dlouhý 471 cm 
s  rozvorem náprav 274 cm. Zavazadlový 
prostor má objem 530 l. Rafale bude 
uveden na trh nejprve jako full hybrid 
E-Tech o výkonu 146 kW (200 k). Renault 
už ale ohlásil i výkonnější plug-in hybridní 
verzi E-Tech 4x4 s výkonem 221 kW (300 k). 
která má pohon všech kol i  nejnovější 
generací systému řízením všech kol 

4Control Advanced. Rafale se do prodeje 
dostane na jaře 2024. Vyrábět se bude ve 
španělské Palencii.



nové zákazníky, kteří při výběru vozu kladou důraz 
na venkovní aktivity. Výbava je k dispozici pro 
všechny čtyři klíčové modely.

Sandero Stepway Extreme je k dispozici 
se zážehovými motory TCe 90 CVT, TCe 110 
a TCe 100 LPG. Cenová nabídka začíná na 
431 900 Kč. Duster Extreme je k dispozici s motory 
TCe 100 LPG, TCe 150 4x4 a Blue dCi 115 4x4. 
Cenová nabídka začíná na 485 600 Kč. Jogger 
Extreme je k dispozici v 5 – i 7místné konfi guraci 
se zážehovými motory TCe 110 a TCe 100 LPG. 
Ceny začínají od 490 500 Kč. Spring Extreme má 
nový motor Electric 65 s výkonem 48 kW (65 k) 
a je již v prodeji za 576 400 Kč. 

Robustní a všestranné vozy Dacia Extreme

Dacia rozvíjí přednosti oceňované zákazníky 
a tím naplňuje jejich aktuální potřeby. Poslední 
dva roky Dacia realizuje novou strategii, kterou 
v roce 2022 podpořila novým moderním image 
s novou vizuální identitou. Dacia zdůrazňuje 
nejlepší poměr výhodné ceny a  vysoké 
praktičnosti. Zákazníkům nabízí vše podstatné, 
ale nenutí jim to, co nepotřebují. Její vozy jsou 
nejen robustní, ale také mají přitažlivý design 
zdůrazňující schopnosti překonávat překážky.

Řada verzí Dacia Extreme přichází s designem 
inspirovaným venkovními aktivitami a  tomu 
odpovídajícími novými odolnými materiály 
v interiéru. Uvedení výbavy Extreme je součástí 
strategie rozšiřování pole působnosti značky 
a zvyšování atraktivity jejích vozů. 

Pro optimální trakci na všech površích jsou 
Sandero Stepway Extreme a Jogger Extreme 
standardně vybaveny systémem Extended Grip, 
přizpůsobující fungování ESP a ASR pro zlepšení 
záběru na sypkém povrchu, zatímco Duster 
Extreme má pohon všech kol.

Výbava Extreme posouvá robustní 
a outdoorový přístup ještě o krok dál nejen 
z hlediska designu, ale i funkčnosti. Tato výbava 
je novým vrcholem nabídky. Klade za cíl oslovit 

více na 
www.autoweek.cz



EU zajišťuje zelený vodík z Chile
Evropská unie chce podpořit výrobu 
zeleného vodíku v Chile. Během návštěvy 
předsedkyně Evropské komise Ursuly von 
der Leyenové v  této jihoamerické zemi 
byly podepsány smlouvy na fi nancování 
a  technickou podporu pro tento sektor. 
„Poptávka po zeleném vodíku překračuje 
naše možnosti. V  budoucnu chce EU 
dovážet 10 milionů tun zeleného vodíku 
ročně. A  pro to hledáme spolehlivé 
partnery,“ řekla von der Leyenová po 
jednání s chilským prezidentem Gabrielem 
Boricem. Zelený vodík se vyrábí elektrolýzou 
vody s elektřinou z obnovitelných zdrojů, 
a  proto jeho výroba neprodukuje CO2. 
Zelený vodík má v budoucnu sloužit jako 
přenosné skladovací médium pro energii 
z  obnovitelných zdrojů a  nahradit fosilní 

paliva. Zejména na jihu Chile fouká téměř 
neustále, což činí region velmi atraktivním 
pro provoz větrných elektráren a  výrobu 
zeleného vodíku.

více na 
www.autoweek.cz

ČEPRO spouští plnicí stanici na vodík
Společnost ČEPRO otevřela svou první 

plnicí stanici na vodík. Stanice, umístěná 
ve skladu Mstětice u  Prahy, bude sloužit 
nejen pro plnění všech typů vozů na 
vodík, ale i pro výzkumné a testovací účely 

vybraným zákazníkům a zájemcům z řad 
komerční, odborné a  akademické sféry. 
Je vybavena dvojicí plnících pistolí pro 
plnění tlakem 350 bar a  tlakem 700 bar, 
které umožní plnit všechny typy vozidel 
na vodík včetně osobních automobilů, 
nákladních vozů, autobusů a  také 
například vysokozdvižných vozíků. Umístění 
stanice v Mstěticích u Prahy bylo zvoleno 
z důvodu optimální dopravní dostupnosti 
z metropole a technologických možností 
společnosti ČEPRO. Dodavatelem vodíku 
pro stanici je společnost Messer, ale 
ČEPRO má v  plánu vybudovat i  vlastní 
výrobu zeleného vodíku s využitím energie 
ze solárních panelů. 



Politika se stále víc utápí v pravidlech a předpisech
Na 11. Automotive Logistics Foru 
prezidentka Svazu německého 
automobilového průmyslu VDA Hildegard 
Müllerová prohlásila: „Situace je pro 
průmysl náročná. Kromě překonávání 
akutních krizí jsme stále častěji 
konfrontováni se zásadními, někdy 
až drastickými změnami. Triáda 

technologických a  demografi ckých 
změn a  také geopolitické otřesy 
vyžadují, aby průmysl vynaložil obrovské 
úsilí v  uprostřed své největší proměny. 
Zatímco je mezinárodní konkurence stále 
tvrdší, v  Berlíně a  Bruselu chybí rychlost 
a  praktické koncepty. Politika se ztrácí 
ve stále větším počtu pravidel a nových 
požadavků. A  pokud přijde pomoc, tak 
bohužel s  maximální byrokracií. Úspěšná 
transformace vyžaduje maximální 
konkurenceschopnost prostřednictvím 
otevřenosti technologiím. Berlín a  Brusel 
místo toho příliš spoléhají na regulaci 
a  stále více omezují ekonomiku. Musíme 
zůstat atraktivní jako investiční, inovační 
a  výrobní lokalita. Berlín a  Brusel musí 
investovat do průmyslového ekosystému 
pro elektromobilitu, aby udržely naši 
konkurenční výhodu.“

více na 
www.autoweek.cz

Luca de Meo generálním ředitelem divize Ampére
Představenstvo Renaultu schválilo 

jmenování Lucy de Meoa budoucím 
předsedou a generálním ředitelem divize 
Ampére. Generální ředitel skupiny Renault 
vedle svých současných povinností 
povede také manažerský tým nové 
dceřiné společnosti pro elektromobily 
a  software. „Nikdo není vhodnější 
k  řízení provozního úspěchu Ampére,“ 
pochvaloval si předseda představenstva 
skupiny Renault Jean-Dominique Senard. 
De Meo v roce 2022 oznámil, že Renault 
bude rozdělen na dvě divize – elektrickou 
Ampére a  vozy se spalovacími motory 
Horse, aby byla francouzská automobilka 
lépe připravena pro nadcházející roky. 
V  divizi Horse jsou partnery Renaultu 
čínský holding Geely a  saúdský ropný 
gigant Aramco. Ampére může čerpat 

z  pokročilé technologie, založené na 
15leté vedoucím postavení Renaultu 
na evropském trhu elektromobilů, 
a  softwarových znalostí těžících 
z partnerství s  inovativními společnostmi 
jako jsou Google, Qualcomm, Valeo 
a STMicroelectronics.



Dojezdy domů dálnice nezaplaví
Sdružení automobilových dopravců 
ČESMAD Bohemia vyvrací mýty 
o  změkčení zákazu víkendových jízd 
kamionů. Navrhovaná změna zákona 
by měla umožnit řidičům kamionů dojet 
v době zákazu jízdy na místo vykládky na 
území ČR a pak domů nebo do fi rmy. Velmi 
by jim usnadnila život, neboť se stává, 
že v  prázdninových měsících, kdy platí 
páteční a sobotní zákaz, nestihnou do cíle 
dojet, a  musí tak trávit čas do sobotního 
odpoledne na přeplněných parkovištích 
místo doma s rodinou. Úleva by se netýkala 
tranzitujících kamionů, ale pouze českých 
řidičů. Z  nich tuto možnost využije jen 
několik stovek, takže kamiony nezaplaví 
v  neděli dálnice. Generální tajemník 

Sdružení ČESMAD Bohemia Vojtěch Hromíř 
uvádí: „Dojezdy na vykládku v ČR vůbec 
nejsou kolizní v neděli. Změna se prakticky 
dotkne jen pátků. O víkendech a ve svátek 
vykládky u  příjemců nefungují, kromě 
nepřetržitých provozů, kde je doprava 
zajištěna již dnes. Řidič je povinen mít 
u sebe doklady k nákladu, z nichž lze vše při 
kontrole ověřit, takže nemůže podvádět.“

Moravské centrum Mercedes-Benz Trucks
Přesně rok po položení základního 

kamene bylo slavnostně otevřeno Truck 
Centrum Mercedes-Benz ve Velkém Týnci 
na jižním okraji Olomouce. Jedná se 
o druhou pobočku společnosti Mercedes-
Benz Trucks Česká republika, která je 
akreditovaným dovozcem nákladních 
vozidel značek Mercedes-Benz a  Fuso. 

V novostavbě je kromě servisu nákladních 
vozidel i  prostor pro prodej nových 
i použitých nákladních vozů. V areálu je 
umístěn servis nákladních vozidel, v blízké 
budoucnosti i autobusů. Je plně vybaven 
pro provádění všech běžných údržbových 
a  servisních prací. Ve správní budově je 
příjem servisu, prodej náhradních dílů 
a  místo pro odpočinek a  čekání řidičů. 
Okolo budovy je dostatek parkovacích 
míst. Součástí areálu je i  plocha pro 
použitá vozidla, nabízená k  prodeji. 
Stavba je navržena jako modulární. 
Počítá se s tím, že se do budoucna může 
kapacita servisu i  parkovacích prostorů 
v  rámci platného stavebního povolení 
a územního rozhodnutí dále zvětšovat. 

více na 
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Škoda i další značky získají víc autonomie

Největší německá automobilka je pod 
rostoucím tlakem investorů požadujících, aby 
jasně uvedla, jak bude chránit svůj podíl na trhu 
tváří v tvář rostoucímu počtu čínských konkurentů 
a  americké Tesle. Generální ředitel Oliver 
Blume při setkání s investory zdůraznil: „Vyhlídky 
automobilového průmyslu jsou vzhledem ke 
geopolitickým rizikům a ekonomické nejistotě 
nejisté. Volkswagen čelí novým konkurentům, 
kteří se agresivně tlačí na automobilový trh. Proto 
se musíme obrovskou rychlostí změnit, abychom 
zůstali dlouhodobě konkurenceschopní.“

Volkswagen si dává konkrétní růstové a ziskové 
cíle pro nadcházející roky aby pokryl náklady na 
restrukturalizaci koncernu. Vedení koncernu proto 
předá jednotlivým značkám větší autonomii aby 
samy přišly s úsporami nákladů. Volkswagen 
poprvé stanoví fi nanční cíle pro každou ze svých 
značek, omezí fi xní náklady a zvýší produktivitu 
aby zvýšil svou ziskovost.

Vedení koncernu zdůrazňuje, že plánovaná 
opatření nejsou programy snižování nákladů, ale 

způsob jak zefektivnit fungování automobilky. 
„Snižování nákladů je jednou z částí, ale jde 
o  mnohem víc. Hovoříme o  výkonnostních 
programech, v  nichž začínáme zvyšovat 
efektivitu,“ uvedl Oliver Blume. 

Churavějící softwarová společnost Cariad, 
jejíž vedení bylo nedávno obměněno, dostane 
svůj vlastní oživovací program a nově se otevře 
partnerům.

„V  rámci transformace musíme strategii 
změnit na přístup, kdy hodnota převažuje nad 
objemem, být velmi disciplinovaní v oblasti fi xních 
nákladů a investic a zaměřit se na hodnotu,“ řekl 
fi nanční ředitel Arno Antlitz. Antlitz ovšem připustil, 
Volkswagen se bez snižování mzdových nákladů 
neobejde.

Blume přejmenoval skupiny koncernových 
značek. Z  dosud velkoobjemové se stávají 
„Core“, tedy jádro Volkswagenu. Zahrnuje, stejně 
jako dřív, vedle Volkswagenu Škodu, Seat/Cupra 
a divizi Volkswagen Užitkové vozy. Tato skupina 
značek má do roku 2025 dosáhnout 8% ziskovost.

Audi vede prémiovou skupinu nově 
přejmenovanou na „Progressive“ s  výrobci 
luxusních automobilů Bentley, Lamborghini 
a výrobcem motocyklů Ducati. Očekává se od ní 
zvýšení výnosů na 14 %, zatímco dřív byl cíl 9-11 %. 
Výrobce sportovních vozů Porsche chce v příštích 
letech dosáhnout více než 20 %. Skupina „Trucks“, 
známá jako Traton se značkami Scania, MAN, 
Navistar a jihoamerický Volkswagen Caminhões 
e Ônibus, by měla dosáhnout 9 %.

více na 
www.autoweek.cz
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BMW činí krok k autonomní jízdě

BMW Group je první automobilkou, která může 
v Německu nabídnout systém pro částečně 
automatizovanou jízdu rychlostí až 130 km/h. 
Spolkový dopravní úřad Kraftfahrtbundesamt 
(KBA) BMW Group udělil příslušné výjimky. To 
znamená, že zákazníci budou moci již brzy 
v novém sedanu BMW řady 5 využívat nový BMW 
Dálniční asistent. Ten jim umožní sundat ruce 
z volantu a umístit je během jízdy do pohodlné 
polohy. Nejnovější verzi BMW Dálničního asistentu 
doplní také unikátní světová novinka: Aktivní 
asistent pro změnu jízdního pruhu s potvrzením 
pohledem.

Svými rozhodnutími úřad KBA potvrzuje 
bezpečnou a spolehlivou funkčnost dálničního 
asistentu i aktivního asistentu pro změnu jízdního 
pruhu nového BMW řady 5 Sedan. BMW Dálniční 
asistent, který do rychlosti 130 km/h kromě kontroly 
rychlosti a vzdálenosti přebírá také úkoly spojené 
s řízením, je již nabídce v USA a Kanadě. Tam je 
k dispozici v BMW řady 7 Sedan. V Německu tak 
bude nové BMW řady 5 Sedan prvním vozem, 
který nabídne zážitek z poloautomatické jízdy.

Nový BMW Dálniční asistent umožňuje na 
vhodných silnicích v rychlosti do 130 km/h řidiči 
na delší dobu sundat ruce z volantu. Musí přitom 
pozorně sledovat provoz a být neustále připraven 
opět převzít řízení. Pozornost řidiče průběžné 
sleduje inteligentní kamerou.

Během poloautomatické jízdy dokáže nové 
BMW řady 5 Sedan také měnit jízdní pruhy aniž 
by řidič musel znovu dávat ruce na volant. 
Umožňuje to aktivní asistent pro změnu jízdního 
pruhu fungující v rychlosti od 60 do 180 km/h. 
Systém automaticky navrhne změnu jízdního 
pruhu a řidič ji může potvrdit cíleným pohledem 
do příslušného vnějšího zpětného zrcátka.

Kombinace nového dálničního asistentu 
a aktivního asistentu pro změnu jízdního pruhu 
nabízí v novém BMW řady 5 Sedan světově 
unikátní úroveň interakce mezi člověkem 
a automobilem. Jde o výsledek kombinace 
nového softwaru, výkonné výpočetní platformy 
a vysokorychlostního spojení standardem 5G 
s cloudem BMW. Do celku je třeba přičíst také 
kamery i  ultrazvukové a  radarové senzory 
nejnovější generace. 

„Živá“ HD mapa s přesnými trajektoriemi tras, 
která je trvale synchronizována s přesnou lokalizací 
pomocí GPS, a technologie 360° senzorů zajistí 
přesné určení polohy a monitorování okolního 
prostředí. Pravidelné dálkové aktualizace 
softwaru zajišťují, že software i HD mapa jsou 
vždy aktuální.

více na 
www.autoweek.cz



VWFS pomáhá elektromobilitě

Volkswagen Financial Services, vedoucí 
společnost v  oblasti financování mobility, 
rozšiřuje portfotlio služeb o  dobíjecí kartu 
Chargee, se kterou lze nabít baterii elektromobilů 
u největších distributorů, i v síti dealerů koncernu 
Volkswagen.

Nabídku dobíjecích karet ocení klienti 
fi nancující elektromobily jak prostřednictvím 
operativního leasingu, tak úvěru. Dobíjecí karta 
zahrnuje nejen velké množství dobíjecích stanic 
na území České republiky a Evropy v síti fi remních, 
domácích a veřejných dobíjecích stanic. Nová 
služba umožní dobíjet vůz i na všech dobíjecích 
stanicích autorizovaných dealerů koncernových 
vozů. 

„Možnost dobít svůj elektromobil u dealerů 
koncernu Volkswagen klientům usnadní hledání 
dobíjecích stanic v místech, kde je dobíjecí síť 
prozatím řídká,“ říká Václav Vacek, Business 
Development Manager pro oblast elektromobility 
ve Volkswagen Financial Services. 

Součástí služby je i speciální aplikace, jejímž 
prostřednictvím může klient jednoduše vyhledat 
volnou dobíjecí stanici v okolí nebo monitorovat 
výdaje za dobíjení.

V roce 2022 přibylo v České republice 1294 
dobíjecích bodů, což představuje největší 

meziroční nárůst v historii. Na každý dobíjecí bod 
nyní připadá zhruba pět elektromobilů. I přesto 
je však podle odborníků Volkswagen Financial 
Services dobíjecí síť nedostatečná. 

„Rozdíly lze spatřit nejen napříč regiony, ale 
i v rámci jednotlivých měst. Zatímco v hlavním 
městě, podél hlavních tahů nebo na tankovacích 
stanicích řidič automobil dobije většinou bez 
obtíží, na mnoha sídlištích nebo v menších obcích 
bude vhodně situovanou dobíjecí stanici hledat 
marně,“ říká Václav Vacek. 

Pro zvýšení atraktivity elektromobilů mezi 
současnými i potenciálními klienty Volkswagen 
Financial Services dále nabízí i výhodné pojištění 
elektrických vozů, servisní balíčky nebo cenově 
výhodné fi nancování dobíjecí infrastruktury 
v podobě tzv. wallboxu, neboli domácí dobíjecí 
stanice. 

„Elektromobilita je pro Volkswagen Financial 
Services i celý koncern zásadní téma. Zatímco 
konkrétní značky se zaměřují na to, aby 
nabízely atraktivní ceny, naší starostí je výhodné 
fi nancování a další doplňkové služby, které řidiče 
k přesunu od fosilních paliv namotivují a celý 
proces jim maximálně usnadní,“ uzavírá Vratislav 
Strašil, jednatel společnosti Volkswagen Financial 
Services.

více na 
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Strategie Toyoty pro elektromobily 

více na 
www.autoweek.cz

Akcie společnosti Toyota Motor vyskočily poté, 
co největší světová automobilka představila 
ambiciózní plán nové generace elektromobilů, 
které by mohly ohrozit dominantní postavení 
společností Tesla a BYD.
Nová strategie Toyoty je výsledkem roční revize, 
během níž se vrcholní manažeři vyrovnávali se 
skutečností, že tempo v oblasti vozidel a výrobních 
technologií nyní určuje Tesla, nikoli Toyota. Nyní 
Toyota Motor ohlásila nové přístupy, které zásadně 
ovlivní budoucnost automobilového průmyslu 
a díky nimž se stane také fi rmou poskytující služby 
mobility. V oblasti elektrifi kace půjde Toyota 
i  nadále cestou různorodých směrů včetně 
uvádění optimálních druhů pohonu pro různé 
regiony. Cílem Toyoty je dosáhnout dojezd 1000 
km díky různým technologiím.
Sázka Toyoty závisí na tom, co společnost označila 
za průlom v technologii akumulátorů s pevným 
elektrolytem. Ty slibují delší dojezd. Odborníci však 
tvrdí, že je lze jen obtížně vyrábět ve velkých sériích 
potřebných v měřítku automobilového průmyslu. 
Toyota nyní tvrdí, že dosáhla průlom, který by jí 
měl umožnit uvést na trh vozidla s akumulátory 
s pevným elektrolytem do roku 2027 nebo 2028. 
Společnost, která vynalezla štíhlou výrobu, rovněž 
uvedla, že přehodnocuje svůj způsob výroby 
automobilů – reaguje tak na přístup společnosti 
Tesla, která Toyotu předstihla v  efektivitě 
výroby elektromobilů. Toyota se připojí k řadě 

automobilek, které následují Teslu a používají velké 
„giga odlitky“ k výrobě vozidel. Technologie „giga 
odlitků“ napomůže k výraznější integraci součástí, 
což přispěje k poklesu nákladů na vývoj i snížení 
nutných investic do výrobních závodů.
Generální ředitel Toyoty Kodži Sato představil 
novou strategii den před výročním shromážděním 
akcionářů automobilky, na kterém se 
očekávalo, že investoři budou jeho a předsedu 
představenstva Akia Toyodu peskovat za to, že 
v otázce elektrických vozidel otálejí. Nový přístup 
si ale připsal první úspěch, když investoři nový 
plán podpořili.
Nyní musí Sato a vedoucí pracovníci Toyoty 
bojovat, aby se během tří let první vozidla zrozená 
z této nové strategie objevila v showroomech 
a Toyota Motor neztratila příliš mnoho půdy pod 
nohama.

více na 
www.autoweek.cz



Bonfriscová poukázala na první zahraniční 
cestu nového čínského premiéra Li Čchianga 
nejprve do Scholzova Německa a poté do 
Macronovy Francie. 

Salvini označil zákaz automobilů se 
spalovacími motory do roku 2035 za „vynucené 
přiznání“. Rovněž obvinil Evropskou komisi, že 
v oblasti automobilů prosazuje protirůstový 
a protiitalský ideologický přístup, neboť trvá na 
tom, že chce výhradně elektrické vozy namísto 
kombinace různých technologií. Obořil se na 
Německo, že činí rozhodnutí, která prospívají jeho 
ekonomice na úkor jiných, zejména italské. „Říci 
od roku 2035 'buď elektřina, nebo nic' je něco, 
co asi někomu vyhovuje,“ řekl Salvini. Vysvětlil, že 
vývoz z Německa do Číny klesl o 23 %, zatímco 
dovoz z Číny do Německa vzrostl o 28 %.

„Evropa, která chce chránit životní prostředí, 
nás nemůže svázat rukama a nohama s Číňany. 
Když už se v Parlamentu EU našel někdo, shodou 
okolností z levice, kdo měl kufry plné peněz 
[Qatargate], kdo ví, jestli se za chvíli nenajdou 
také kufry plné peněz, které přicházejí z Číny, 
aby se hlasovalo pro určité zákony, které jsou 
protiitalské, protievropské a zvýhodňují pouze 
Čínu,“ řekl Salvini.

Italský vicepremiér a lídr strany Lega Matteo 
Salvini má podezření na nezákonné spolčení 
Evropské komise, Německa a Číny ve prospěch 
elektromobility a čínských exportérů na úkor 
italského automobilového průmyslu. „Nikdo mi 
nevyvrátí přesvědčení, že by v dohledné době 
mohlo dojít k 'China-gate', protože některé volby 
jsou buď dcerami neznalosti, nebo pohodlnosti,“
uvedl Salvini, který je velkým kritikem evropských 
emisních norem pro osobní vozidla. 

K  tomuto prohlášení se připojila i  italská 
europoslankyně Anna Cinzia Bonfriscová 
(Lega), která uvedla, že Brusel ve jménu 
„Timmermansovy doktríny“ předává celý 
evropský automobilový průmysl Číně. „Je 
legitimní se domnívat, že je tu vůle vzdát se 
naší průmyslové, technologické a motoristické 
inovační kapacity ve jménu Číny, která je 
navíc největším znečišťovatelem životního 
prostředí na světě. Měli bychom reagovat 
na všudypřítomnost ekonomických aktérů 
kontrolovaných Čínskou komunistickou stranou 
v Evropě, počínaje ochranou našich přístavů 
a námořní dopravy,“ uvedla Bonfriscová.

Salvini vidí v prosazování elektromobilů 
otevírání dveří Číně
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Je Evropa zajícem v globálním závodě 
o akumulátory?

je dobré jednou za čas si nechat zkontrolovat 
realitu. 

Před jednáním v Evropském parlamentu 
a Radě členských států o navrhovaných normách 
emisí CO2 pro těžká nákladní vozidla předložil 
zelený zákonodárce Yannick Jadot pozměňovací 
návrhy k návrhu Komise. Mimo jiné chce posílit 
cíle snížení emisí. Jadot uvedl, že ho návrh Komise 
překvapil, protože „není v souladu s posouzením 
dopadů Evropské komise. Uznávají, že těžká 
nákladní vozidla jsou znečišťujícím odvětvím a že 
by měla být odpovědná za své emise.“ Naopak 
středopravicový zákonodárce Jens Gieseke 
uvedl, že lituje zákazu prodeje automobilů na 
fosilní paliva v roce 2035 a bude bojovat za 
„technologicky otevřený“ přístup k obdobné 
regulaci nákladních vozidel a autobusů.

Rogier Vergouwen a  Afryea Uiterloo 
vyzývají Evropskou komisi, aby předložila návrh 
právně závazného aktu na zřízení evropské 
vysokorychlostní vlakové sítě spojující všechna 
hlavní města kontinentální EU. Pokud iniciativa 
získá milion podpisů z nejméně sedmi zemí, Komise 
a Evropský parlament budou povinny návrh 
projednat. Pokud jde o fi nancování, Vergouwen 
navrhl kombinaci evropských a národních fondů. 
„Pokud se zkrátí doba cestování, bude Evropa 
mnohem konkurenceschopnější vůči zbytku 
světa. Pokud Evropu lépe propojíte, bude to 
mít samozřejmě ekonomickou výhodu,“ řekl 
Vergouwen. V konečném důsledku by železniční 
síť snížila emise a zároveň zvýšila prosperitu na 
celém kontinentu.

Vítejte u nejnovějšího přehledu zpráv Euractivu 
o mobilitě z celé Evropy.

Existuje určitý eurocentrický směr myšlení, 
který má tendenci představovat Evropu jako 
světlonoše nového mezinárodního řádu, 
kontinent, který zná všechny odpovědi. Evropa 
je vykreslována jako „kvetoucí zahrada“ ve 
srovnání s „džunglí“ zbytku světa. Toto vnímání 
Evropy je ale někdy v rozporu s realitou. Kontinent 
se příliš často potácí od jedné krize ke druhé 
a zdá se, že mu chybí předvídavost. Krize eura, 
migrační krize, energetická krize... 

Zpráva, kterou zveřejnil Evropský účetní dvůr 
ECA je dalším zásahem do identity EU jako 
světové jedničky. Ve zprávě se uvádí, že Evropa 
zaostává za světovými konkurenty ve výrobě 
akumulátorů, které jsou klíčovým prvkem pro 
velkou část ekologického přechodu, zejména 
pro elektromobily. Nedostatek domácí výroby 
by mohl vést k velkým problémům až přijde čas 
přejít v roce 2035 na prodej vozidel s nulovými 
emisemi. „Pokud nebude dostatek akumulátorů, 
může Evropa nakonec datum ukončení výroby 
posunout,“ varovala Annemie Turtelboomová, 
členka ECA, která audit vedla.

Druhou možností je, že se Evropa stane 
závislou na akumulátorech ze zahraničí 
nebo na dovážených elektromobilech. 
Auditoři zpochybnili moudrost toho, že EU 
stanovila datum postupného ukončení 
výroby znečišťujících vozidel aniž by ho spojila 
s kvantifi kovanými a časově omezenými cíli pro 
zvýšení domácí výroby akumulátorů. Pro Evropu 
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